
De Vlaamse melkveehouders Peter Claessens en Martine Van Noten 
uit Wiekevorst stonden afgelopen mpr-jaar op nummer één voor 
levensproductie bij afvoer én voor levensproductie van de aanwezige 
koeien. Volgens Claessens is dit geheel toevallig, maar het is zijn 
rasechte boerenvisie die het geheim verklapt achter de cijfers.

‘Aan dieren 
moet gewerkt worden’

‘Ge zijt een echte beestenzot, zei moeder altijd.’ 
Peter Claessens uit Wiekevorst melkt tachtig 
koeien en denkt even terug. ‘Ik was nog een 

snotneus, toen mijn vader het klauwmes in mijn handen 
stak. “Hier zie, jongen, vanaf nu mag jij het doen.”’ Dat 
Claessens op de eerste plek in de lijst staat voor hoogste 
levensproductie bij afvoer én voor hoogste levenspro-
ductie, wijst hij vooral daaraan toe. ‘Ik heb meegekregen 
van thuis dat er aan dieren gewerkt moet worden.’ 
Claessens (57) en zijn vrouw Martine Van Noten (51)
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voerden afgelopen jaar vijftien koeien af van gemiddeld 
acht jaar en drie maanden oud met een gemiddelde 
levensproductie van 58.284 kg melk met 4,45% vet en 
3,68% eiwit. Daarmee waren ze de nummer één van 
Vlaanderen. Ook met zijn nog aanwezige koeien haalt 
de melkveehouder uit Wiekevorst met 38.110 kg melk 
met 4,40% vet en 3,60% eiwit de hoogste levensproduc-
tie in Vlaanderen. 
Claessens haalt enorme voldoening uit het verzorgen 
van zijn dieren en niet uit het houden van grote aantal-
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len koeien. ‘Persoonlijk vind ik dat op grote bedrijven 
het individuele dier tekort wordt gedaan, waardoor er 
veel verloren gaat’, reageert de melkveehouder, en hij 
wijst naar zijn stal uit 1968. ‘Zo’n oude stal en toch wor-
den mijn koeien oud en produceren ze zo goed.’ 
Volgens Claessens draait het erom een goede stielman te 
zijn. ‘Als je preventief werkt, loop je op de problemen 
vooruit. Het is een kwestie van je dieren goed in de ga-
ten te houden.’ Maar hij vindt ook dat je als veehouder 
een streng regime dient te hanteren. ‘Voordat mijn die-
ren aan hun volgende lactatie beginnen, gaan ze reso-
luut door de klauwbekapbox.’

Droogstand als herstelperiode
‘De droogstand is de eerste dag van de volgende lactatie’, 
vindt de veehouder. Ongeveer een maand voor het kal-
ven zet hij zijn koeien droog. ‘Dat is de enige herstelperi-
ode en die moet je het dier gunnen. Een koe insemine-
ren met een te hoge melkproductie vind ik niet 
verantwoord. Ze moet in melk kunnen uitbollen wan-
neer de droogstand eraan komt en dat vraagt extra toe-
wijding.’
Hij vervolgt dat een goede stielman hierbij van groot 
belang is. ‘Voldoende droge graskuil en minderen in 
mais is in deze periode belangrijk, maar je moet je die-
ren vooral goed in het oog houden’, vertelt hij. Hij geeft 
aan dat hij zijn dieren niet voert tot op de kilo. ‘Ik ben 
geen apotheker, maar houd goed in de gaten dat mijn 
dieren niet te veel vervetten. Ze moeten gezond blijven.’
Er is nog een reden waarom de droogstand voor Claes-
sens zo belangrijk is. ‘De opfok van kalveren begint al bij 
de droogstand.’ En ook deze cruciale periode onderschat 
hij niet. ‘Zo geef ik pasgeboren kalveren enkel biest van 
oudere koeien. Deze biest bewaar ik in de diepvries en 
is rijker aan antistoffen, waardoor de weerstand van het 
verse kalf een boost krijgt.’ 

Gebruik van de beste stieren
Peter doet al jaren aan fokkerij en gebruikte daarvoor 
steeds de stieren uit de hoogste NVI-klasse, waardoor hij 
vandaag de dag goede cijfers in zijn veestapel heeft. Hij 
schetst zijn ideale koe: ‘Ik wil vooral een breed kruis: het 
kalf moet erdoor kunnen en de uier moet ertussen han-
gen. Voldoende melk vind ik belangrijk. Hiervoor grijp 
ik graag naar stieren met een minimale melkvererving 

Wiekevorst

van 1000 liter.’ Daarnaast gebruikt hij het liefst zo wei-
nig mogelijk stieren die negatief scoren voor vet en eiwit 
en dat is te zien aan zijn gehalten. Zo levert hij medio 
november  melk met 4,91% vet en 3,75% eiwit, wat zich 
ook laat voelen in de uitbetaling van de liters. ‘Zo stond 
de basisprijs bij Milcobel afgelopen maand op 0,56 euro 
en kreeg ik dankzij mijn dikke melk 0,70 euro per liter 
uitbetaald’, vertelt hij trots.
Ook beenstand vindt de melkveehouder belangrijk. 
‘Wanneer de benen te recht zijn, kun je het op vlak van 
levensduur vergeten. Maar natuurlijk is het het totaal-
pakketje van de koe dat telt’, vult hij daarbij aan. Claes-
sens schrikt niet terug voor stieren met een lage verer-
ving voor melksnelheid. ‘Voor melksnelheid mag de 
gebruikte stier ietsje onder de 100 scoren. Scoort een 
stier daarboven, dan bestaat de kans dat de melk vanzelf 
uit de koe loopt en dat versterkt uierontstekingen.’ Zo is 
de melkveehouder fan van de stier Danno, die 90 scoort 
voor melksnelheid. In zijn stal heeft hij tien dochters 
van Danno, waarvan een zijn favoriet is. ‘Ze loopt als een 
trein en wordt in mijn ogen sneller honderdtonner dan 

De met 89 punten 
ingeschreven 
Saaske 56
(v. Cricket) 
passeerde dit 
voorjaar de grens 
van 100.000 kg melk
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Ook met het laatste najaarsgras is hij voorzichtig en hij 
heeft daar een duidelijke mening over. ‘Dat gras is een 
hoop stikstof, met een slechte structuur. Daar maak ik 
graag iemand anders blij mee.’ Zelfs zijn jongvee krijgt 
dit alsnog niet op het bord. ‘Boeren willen dat hun jong-
vee goed groeit en vroeg afkalft om later goed te preste-
ren. Ook dat vraagt kwaliteitsvoer’, aldus de veehouder. 

Geen computerman
De najaarszon schijnt tijdens het bedrijfsbezoek hard en 
er staat nog een goed pak vers gras in de weide. ‘Kijk 
eens hoe verlekkerd ze erop zijn’, deelt hij mee, terwijl 
hij met vaste boerentred door het grasland op zijn koei-
en afstapt. Ondertussen wijst hij een paar van zijn favo-
riete dieren aan. ‘Ik ben geen computerman en heb geen 
app op mijn smartphone nodig die de gegevens van mijn 
dieren bijhoudt. Het zit allemaal in mijn hoofd’, vertelt 
Claessens trots. Met toewijding somt hij de naam, af-
stamming en productiecijfers op van zijn meest favoriete 
koeien. ‘Dat ik sinds dit jaar ook een vijfgeslacht heb, is 
ook de moeite te vermelden’, vertelt hij fier. ‘De oudste 
is een tien jaar oude roodbonte dochter van Molenkamp 
Sam en is met 86 punten gekroond tot Sterkoe 1. Daarna 
volgen dochters van Malki, Danno en Ranger. ‘De jong-
ste, een Xanderdochter, is nog maar een kalfje en daar 
zal sowieso gesekst sperma op gaan. Wie weet, kan ik 
dan pronken met een zesgeslacht.’ 
Op de vraag of hij volgend jaar weer als eerste op de lijst 
tracht te staan voor hoogste levensproductie bij afvoer, 
hoeft hij niet lang na te denken. ‘Dat zou best kunnen, 
maar is niet per se een doel. Ik heb mijn koeien aan mijn 
zijde en oefen de stiel uit waar ik voor leef. Ook mijn 
gezin speelt hierin een rol. Mijn kinderen Robin, Caro-
line en Eveline dragen iedere dag hun steentje bij. Sa-
men trekken we aan dezelfde kant van het touw, om 
ons bedrijf draaiende te houden. Daar haal ik de meeste 
voldoening uit’, aldus Claessens. l

sterkoe’, vertelt Claessens vastberaden. Maar hij heeft 
nog meer pareltjes in zijn stal lopen. Zijn oudste hon-
derdtonner, ingeschreven met 89 punten, is een Cricket-
dochter. ‘Als er niks scheelt aan de dieren, mogen ze zo 
lang mogelijk blijven lopen in de stal. Op die manier zijn 
ze elk op hun eigen manier op weg naar die honderd ton 
melk.’
Maar volgens Claessens speelt ook de boer zelf hier een 
rol in. ‘Je moet de koeien soigneren en dat dient een 
groot stuk hobby te zijn, anders blijf je deze stiel niet 
uitoefenen.’ 

Een koe op stal slijt
Ook weidegang draagt volgens Claessens bij aan de hoge 
levensproductie. ‘Vertel mij eens, wanneer heb je het 
meeste honger?’, vraagt de veehouder. ‘Wanneer je een 
hele dag stil binnen hebt gezeten of wanneer je buiten 
hebt gewerkt?’ De weide is volgens hem het beste voor 
het dier. ‘Ik probeer de winterperiode van opstallen 
daarom steeds zo kort mogelijk te houden en laat mijn 
koeien ten volle weiden, ook ’s nachts.’ In de meerop-
brengst van zerobeweiding gelooft hij niet. ‘De weide 
is de goedkoopste stal vol frisse lucht, beweging en
zuurstof. Een koe die op stal blijft, slijt ook gewoon-
weg sneller.’ 
De poort van de stal staat daarom altijd open, maar 
ook binnen worden de koeien bijgevoerd. ‘Ik ben van 
mening dat een voermengwagen de structuur in het 
rantsoen kapot slaat. Een koe heeft vier magen en die 
moeten kunnen werken’, stelt de veehouder. Met zijn 
pelikaanbak heeft hij vaste verhoudingen. Mais en pers-
pulp mengt hij met elkaar in een voedermengbak. Het 
gras krijgen ze er achteraf nog bij. ‘De meeste boeren 
voederen te veel ineens’, zegt Claessens. Dat vindt hij 
een veelgemaakte fout. ‘Het voer moet vers zijn en 
in kleine porties gegeven worden. Ik voeder daarom 
’s ochtends en ’s avonds.’
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Claessens laat zijn  
koeien zo veel 

mogelijk weiden; 
hij gelooft niet in de 
meeropbrengst van 

zerobeweiding
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